
Հ \ ) \ ) Հ Գ Ի Տ Ո Ւ Թ Յ Ո Ւ Ն Ն Ե Ր Ի Ա Կ Ա Դ Ե Մ Ի Ա Յ Ի Տ Ա Ր Ե Կ Ա Ն 
ժ Ո Ղ Ո Ч С 

Մարտի 26—27-ը տեղի ունեցավ ՀՍՍՀ, գիտությունների ակադեմիայի տարեկան ընդհանուր 

Ժողովըւ Բացման խոսքով հանդես եկավ ՀՍՍՀ գիտությունների ակադեմիայի պրեզիդենտ, ակա-

դեմիկոս Վ. Հ. Համբարձում յանը։ Նա նշեց, որ անցած տարի հայրենական գիտությունը հսկա-

յական հաջողությունների հասավ, որոնք հիացրին աշխարհը։ 

— Ամենից առաջ,— ասաց նա,— պետք է նշել տիեզերակայանի իջեցումը Վեներա մոլո-

րակի վրա, մի փորձ, որը հարուստ տեղեկություններ տվեց հարևան մոլորակի մթնոլորտի կա-

ոուցվածքի մասին և միաժամանակ տեխնիկական մեծ նվաճում հանդիսացավւ Բացառիկ հա-

ջողություն ունեցան երկրի սովետական փորձնական օդերևույթ արան ակ ան արբանյակների աշ-

խատանքները։ Դրանք ապացուցեցին, որ մի քանի այդպիսի ավտոմատ կայանների օգնությամբ 

կարելի է ստանալ այնպիսի ինֆորմացիա, որն իր ծավալով և որակով չի զիջում մոլորակի մա-

կերևույթի վրա գործող տասնյակ հազարավոր օդերևույթաբանական կայանների հաղորդած 

տեղեկություններինւ 

Այնուհետև ակադեմիկոս Վ. Հ. Համբարձում յանը կանգ աոավ հանրապետության գիտու-

թյունների ակադեմիայի հիմնարկների աշխատանքի արդյունքների վրա։ Նա նշեց, որ ինչպես 

նախորդ տարիներին, հաշվետու ժամանակաշրջանում ևս կարևոր արդյունքներ են ձեոք բերվել 

մաթեմատիկայի ու մեխանիկայի, աստրոֆիզիկայի և ֆիզիկայի, քիմիայի ու կենսաբանու-

թյան, երկրի մասին գիտությունների, հասարակական գիտությունների և այլ բնագավառներում ։ 

Մասնավորապես բարձր գնահատական տրվեց Բյուրականի Լենինի շքանշանակիր աստղադիտա-

րանում, մաթեմատիկայի ու մեխանիկայի, բիոքիմիայի, օրգանական քիմիայի, երկրաբանական 

գիտությունների, բուսաբանության, միկրոբիոլոգիայի և մի շարք այլ ինստիտուտներում կա-

տարված հետազոտություններինւ 

հոսելով գիտական կապերի մասին, ակադեմիկոս Վ. Հ. Համբարձում յանը մեծ նշանակու-

թյուն տվեց Սովետական Միության եղբայրական հանրապետությունների հետազոտական 

կենտրոնների հետ ունեցած Հայաստանի դի տնականների կապերինւ Դրա փայլուն օրինակն են 

հանդիսանում գեոֆիզիկայի ու ինժեներային սեյսմոլոգիայի ինստիտուտի և Տաջիկստանի գի-

տությունների ակադեմիայի, Բյուրականի աստղադիտարանի և Լենի նգրադի համալսարանի ու 

Վրաստանի, Ադրբեջանի աստղադիտարանների, Լ. Օրրելու անվան ֆիզիոլոգիայի ինստիտուտի և 

Մո и կվայի գիտական հիմնարկների կոնտակտների արդյունքները։ Այդ համագարծակցությունը 

անհրաժեշտ է ամրապնդել նաև այսուհետեւ 

Ընդլայնվել են նաև հանրապետության գիտնականների միջազգային կապերըւ Այսպես, 

Հունգարիայի և Բուլղարիայի գիտությունների ակադեմիաների ղեկավարները ցանկություն են 

Հայտնել առավել սերտ համագործակցություն հաստատել մեր ինստիտուտների հետւ 

Անդրադառնալով գիտական հետազոտությունների արդյունքներն արմատավորելու հ արցին, 

ւսկադեմիկոս Վ. Հ. Համբարձում յանը ընդգծեց մի շարք փորձնական արտադրություններ ստեղ-

ծելու, մինիստրությունների և աոանձին ձեռնարկությունների հետ գիտական հիմնարկների հա-

մագործակցություն հաստատելու անհրաժեշտությունը։ 

Գիտնականների տարեկան հաշվետու ժողովում яՀայկական ՍՍՀ գիտությունների ակադե-

միայի 1967 թվականի գործունեության հիմնական արդյունքների մասինа զեկուցումով հանդես 

եկավ ակադեմիայի ակադեմիկոս-քարտուղար Գ. Դավթյանը» 

Հանրապետության ակադեմիայի գործունեության տարեկան հաշվետվության շուրջը բաց-

վեց մտքերի փոխանակություն, որին մասնակցեցին ակադեմիկոսներ Ա. Ռ. Հովհաննիսյանը 

Ա. Բ. Նալբանդ յանը, Ա. Ս. Ղարիբյանը, Ա. Ա. Աոաքելյանը, պատմական գիտությունների 

դոկտորներ Ա. Ն. Մնացական յանը, Գ. Ա. Գալոյանը և Հայկական սովետական հանրագիտա-

րանի գւխավոր խմբագրի տեղակալ Ա• Սիմոնյանըւ 
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Ակադեմիայի փոխ պրեզիդենտ Ա. Ռ. Հովհաննիսյանը իր ելույթում կանգ աոավ կոմունիս-

տական հասարակարգի կառուցման ժամանակաշրջանում հասարակական գիտությունների 

կարևոր դերի վրա, Նա ասաց, որ մշակվեցին մի շարք միջոցառումներ, որոնք հնարավորու-

թյուն ստեղծեցին ընդլայնելու և խորացնելու հետազոտությունները գիտությունների այդ բնա-

գավառում ւ Սակայն գիտությունների ակադեմիան պետք է հոդ տանի հասարակական գիտու-

թյունների զարգացման գիտատեխնիկական բազայի մասին։ Անցյալ տարվա նոյեմբերին հատ-

կացվեցին մեծ միջոցներ, որոնք հումանիտար ինստիտուտներին թույլ կտան ձեռք բերել հե-

տազոտական աշխատանքների համար անհրաժեշտ ապարատներ ու տեխնիկաւ Արդեն սկսվել է 

մի շարք լաբորատորիաների և խմբերի կազմակերպումը, բայց այդ ուղղությամբ անհրաժեշտ է 

աշխատանքները ընդլայնել և արագացնելէ 

Ակադեմիկոս Ա. (ի. Հովհաննիսյանը իր ելույթում նշեց, որ հատուկ ուշադրություն պետք Է 

դարձնել Հին Արևելքի պատմության, դասական լեզուների, կովկասագիտության, պատմական 

օժանդակ առարկաների մասնագետներ պատրաստելու հարցերին։ 

քիմիական գի տութ յունների բաժանմունքի ակադեմիկոս-քարտուղար Ա, Նալբանդ յանը իր 

ելույթում կանգ առավ հետազոտական հիմնարկների համար շենքեր կառուցելու հարցի վրա* 

Նա քննադատական խոսք ասաց շինարարների հասցեին, որոնք ձգձգում և վիժեցնում են օրգա-

նական ֆիմիայի, բիոքիմիայի, նուրբ օրգանական քիմիայի ինստիտուտների համար նոր շեն-

քեր կառուցելու ժամկետները։ 

ՀՍՍՀ գիտությունների ակադեմիայի ակադեմիկոս Ա. Ղարիբյանը իր ելույթում կանգ 

առավ հասարակական գիտությունների բաժանմունքի հիմնարկների գիտական աշխատողների և 

մյուս հանրապետությունների հասարակագետների հետ ունեցած ստեղծագործական համագոր-

ծակցության ընդլայնման վրա։ 

Ակադեմիկոս Ա. Առաքելյանը իր ելույթը նվիրեց տնտեսագիտական մի շարք կարևոր պրոբ-

լեմների ներդրման հարցին։ Նա ասաց, որ տնտեսագիտության ինստիտուտը սկսել Է հետազոտել 

1966— 1985 թվականներին հանրապետությունում վերարտադրությունն ընդլայնելու և ճյուղային 

ստրուկտուրան փոփոխելու պրոբլեմներ, որոնց նպատակն Է ուղիներ գտնել ավելի ռացիոնաչՓ 

արդյունավետ օգտագործելու աշխատանքային ռեզերվները, արտադրական ապարատը։ 

Տարեկան ընդհանուր ժողովում գիտնականները լսեցին ակադեմիկոս Ա. Բ. Կարին յանի 

ք՚Ս՝. Գորկին և հայ մշակույթըа և տեխնիկական գիտությունների դոկտոր Ա. Մ. Գա и պար յանի 

ո Երկֆազ հոսքի հիդրոդինամիկայի մի քանի հարցերս զեկուցումները։ 

Ընդհանուր ժողովում տեղի ունեցան Հայաստանի գիտությունների ակադեմիայի նոր ակա-

դեմիկոսների, թղթակից-անդամների և նախագահության անդամների մասնակի ընտրություններ։ 

ՀՍՍՀ ԳԱ իսկական անդամներ ընտրվեցին Բ. Բ. Պիոտրովսկին (հնագիտություն) — պետական 

կրմիտաժի դիրեկտոր, Ծ. Պ. Աղա յանը (ՍՄԿԿ պատմու թյուն)-ՍՄԿԿ Կենտկոմին առընթեր 

մ արքս ի զմ-լենինիղմի ինստիտուտի հայկական ֆիլիալի դիրեկտոր, Ա. Բ՝. Բաբա յանը (քի-

միա)— ակադեմիայի օրգանական քիմիայի ինստիտուտի լաբորատորիայի վարիչւ 

ՀՍՍՀ ԳԱ թղթակից-անդամներ ընտրվեցին Բ. Ն. Առաքելյանը (հնագիտություն)— հնա-

գիտության և ազգագրության ինստիտուտի դիրեկտոր, Գ. Բ. Ջահուկյանը (լեզվաբանություն) — 

Հր. Աճաոյանի անվան լեզվի ինստիտուտի դիրեկտոր, Հ. Հ. Վարդապետյանը (միջուկային ֆի-

զիկա և տարրային մասնիկների ֆիզիկա)— Երևանի ֆիզիկայի ինստիտուտի լաբորատորիայի 

վարիչ, Ցու. Ֆ. Օռլովը (միջուկային ֆիզիկա և տարրային մասնիկների ֆիզիկա)— Երևանի 

ֆիզիկայի ինստիտուտի լաբորատորիայի վարիչ, Ա. Մ. Գասպարյանը (քիմիական տեխնոլո-

գիա)— Երևանի Կ. Մարքսի անվան պոլիտեխնիկական ինստիտուտի ռեկտոր և ամբիոնի վարիչ, 

Գ. Տ. Թադևոսյւսնը (քիմիա) —ակադեմիայի նուրբ օրգանական քիմիայի ինստիտուտի լաբորա-

տորիայի վարիչ, Վ. Գ. Մխիթար յանը (կենդանիների բիոքիմիա)— Երևանի պետական բժշկական 

ինստիտուտի ամբիոնի վարիչ, Ս. Ա. Բակունցը (կենդանիների ֆիզիոլոգիա) —ակադեմիայի 

Լ. Օրրելու անվան ֆիզիոլոգիայի ինստիտուտի դիրեկտոր։ 

ՀՍՍՀ ԳԱ պրեզիդենտի լիազորությունների ժամկետը լրանալու կապակցությամբ, գիտու-

թյունների ակադեմիայի կանոնադրությանը համապատասխան անցկացվեցին ընտրություններէ 

Հանրապետության գիտությունների ակադեմիայի պրեզիդենտ վերընտրվեց ակադեմիկոս Վ. Հ. 

Համբարձում յանը։ 

ՀՍՍՀ ԳԱ նախագահության անդամ և ֆիղիկա-տեխնիկական գիտությունների բաժանմունքի 

ակադեմիկոս-քարտուղար ընտրվեց ակադեմիկոս Մ. Մ. Ջրբաշյանըւ 
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Նա ախ ագահության անդամ և Հասարակական գիտությունների բաժանմունքի ակադեմիկոս֊ 

քարտուղար ընտրվեց ակադեմիկոս Ծ. Պ. Աղայանլււ 

ՀՍՍՀ ԳԱ նախագ աՀության անդամ ընտրվեց ակադեմիկոս Մ. Գ. Սեր սիս յանը։ 

ԸնդՀանուր ժողովին ներկա Լին ՀԿԿ Կենտկոմի աոաջին քարտուղար Ա. Քոչին յանը, ՀՍՍՀ 

Մինիստրների սովետի նախագահ Բ. Մուրադյանը, ՀՍՍՀ Գերագույն սովետի նախագահության 

նախագահ Ն. Հարությունյանը, ՀԿԿ Եր քաղկոմ ի աոաջին քարտուղար Լ. Ղարիբջանյանլւ, ՀՍՍՀ 

Մ ինիստրների սովետի նախագահի տեղակալ Լ. Ստեփան յանը։ 

Հ Ա Ս Ա Ր Ա Կ Ա Կ Ա Ն Գ Ի Տ Ո Ւ Թ Յ Ո Ւ Ն Ն Ե Ր Ի Ր Ա Ժ Ա Ն Մ Ո Ի Ն Ք Ի 
Տ Ա Ր Ե Կ Ա Ն Ժ Ո Ղ Ո Վ Ը 

Մարտի շ Տ ՚ ի ն տեղի ունեցավ լՍՍՀ գիտությունների ակադեմիայի Հասարակական գիտու-

թյունների բաժանմունքի տարեկան ժողովր։ Բաժանմունքի 1967 թ՛ գիտական գործունեության 

Հիմնական արդյունքների մասին ղեկուցումով հանդես եկավ ՀՍՍՀ ԳԱ հասարակական գիտու-

թյունների բաժանմունքի ակադեմ իկոս-քարտոլղարի տեղակալ, ակադեմիկոս Ա. Ս. ՛Լարիր յանը։ 

Բաժանմունքի գործունեությունը Հաշվետու տարում բնութագրվում է Հետևյալ ցուցանիշ֊ 

ներովւ 

Տետեսագիտության ինստիտուտի աշխատանքները Հաշվետու տարում ընթացել են Հանրապե-

տությունում սոցիալիստական արտադրության արդյունավետության բարձրացման տեսական ու 

գործնական պրոբլեմների Հետազոտման ուղղությամբ։ Այդ պրոբլեմներից են՝ արտադրության 

կաոուցվածքի աոաջադիմ ական տեղաշարժերը, կապիտալ ներդրումների և Հիմնական ֆոնդերի 

տնտեսական արդյունավետության բարձրացումը, աշխատանքային ռեսուրսների ռացիոնալ օգ-

տագործումը, արտադրության նյութական խթանման Հարցերր։ 

Ինստիտուտի գիտական աշխատողների կողմից Հաշվետու տարում մշակվել են այնպիսի 

կարևոր թեմաներ, ինչպիսիք են՝ «ձՍՍՀ բնակչությունը և նրա աշխատանքային ռեսուրսները 

1ն71 —1985 թվականներինи, ((Ձեռնարկությունների վերակառուցման և ընդլայնման արդյունա֊ 

վնտութ յունր», ((Ոչ Հանքային նյութերի կոմպլեքսային օգտագործման արդյունավետությունը}) ։ 

՛ՀՍՍՀ արդյունաբերության Հիմնական ֆոնդերի օգտագործման արդյունավետությունըя թեմայի 

գծով մշակվել է արդյունաբերս։ թ յան աոանձին ճյուղերի և ձեռնարկությունների օպտիմալ ար-

տադրական ծրագրի որոշման մեթոդիկա։ 1967 թ. ավարտվել է ո՛Հայ սոցիալ֊ տնտեսագիտական 

մտքի զարգացումը IX—XIV դարերում» աշխատությունը։ 

Հաշվետու տարում պատմության ինստիտուտի գիտական կոլեկտիվի ուշադրությունը նվիր-

ված է եղել սոցիալիստական և կոմունիստական շինարարության պատմության, կապիտալիս-

տական Հասարակարգի, ֆեոդալական Հասարակարգի ծագման ու պատմության, Հայաստանում 

ստրկատիրական Հասարակարգի պատմության, Հայ գաղթավայրերի, հայ պարբերական մամու-

լի պատմության պրոբլեմների Հետազոտմանը, ինչպես նաև Հայ ժողովրդի պատմության բազ-

մահատորյակի հրատարակմանը։ 

Ավարտված են ՛<Ուրվագծեր XIX գարի երկրորդ կեսի արևելահայ Հասարակական Հոսանք-

ների և Հայ ազգային քաղաքական կուսակցությունների ս/ատմությանս, аՄարքսիզմի տարա-

ծում ը _ա յաս տանում ւ> (1-ի ն մաս, 1890—1904 թթ.), ո Ազգային-ազատա գրական շարժումը Վաս-

պո։րականում 1880— 1908 թթ՛ և արմենականներըո մենագրությունները, <гՀայկական մատենա-

գրության о Բ Հատորի, ((Հայաստանը օսմանյանների ժամանակաշրջանումս, а Բ յուղանդական 

աղբյուրները (Կոստանդին Ծիրանածին) Հայաստանի և Հայերի մասինս աշխատությունները. 

Հայ գաղթավայրերի պատմության բաժնում ավարտված են Ղրիմում (XVIII դարի վերջ, XX դա-

րի. "կի՚ւր) և Բուլղարիայում XIX զարում Հայ գաղութների պատմությանը նվիրված, իսկ Հայ 

պարբերական մամուլի պատմության պրոբլեմ ի գծով՝ Հայկական պարբերական մամուլը սոցիա-

լիզմի հաղթանակի Համար մղած պայքարում (1920—1940 թթ•) և Հայկական պարբերական 

մամուլր 1941 —1945 թթ. Հայրենական մեծ պատերազմի տարիներին թեմաները։ 

Անդրադառնալով Հնագիտության և ազգագրության ինստիտուտի գործունեությանը, ակա-

դեմիկոս Ա. Ղարիբյանը նշեց, որ ինստիտուտի գիտական կոլեկտիվը Հաշվետու տարում շարու-

նակել Լ Հետազոտական աշխատանքներ կատարել Հետևյալ երեք պրոբլեմների ոլղղոլթ յամ բ՝ 

Հայաստանի Հնագիտական ուսումնասիրություն, Հայաստանի ազգագրական ուսումնասիրություն 

և Հայկական բանաՀյուսություն։ Այդ պրոբ/եմների գծով 1967 թ. ինստիտուտում մշակվել է 38 

թեմա, որից ավարտված են 13-ը։ 
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Հաշվետու տարում ինստիտուտը ավարտել է գիտական հետաքրքրություն ներկայացնող մի 

շարք աշխատանքներ, այգ թվում՝ аՀայաստանի անտիկ շրջանի հուշարձաններ ըյ>, аՀայաստանի 

քաղաքները V—XV դարերում«Թեղուտի երկրագործական մշակույթը IV—III հազարամյա-

կում մ. թ. ա.» և այլնւ 1967 թ. գործել են Լճաշենի, Մեծամորի, Կարմիր բլուրի, Արինբերդի, 

Նոր Արմ .սվերի, Գառնիի, Հին Արմավիրի, Դվինի հնագիտական, ազդագրական-բանահյուսական 

և վիմագրական արշավախմբերը, որոնք հավաքել են արժեքավոր շատ նյութերւ 

Մ. Աբեղյանի անվան գրականության ինստիտուտի գիտական կոլեկտիվի հետազոտական 

աշխատանքները տարվել են հետևյալ ուղղությամբ, սովետական գրականության զարգացման 

օրինաչափությունները արդի փուլում, Մ արքս-լենին յան գրականագիտություն, պոետիկա, նոբ 

հայկական գրականություն, հայ գրականություն, հայ գրականության կլասիկների երկերի հրա-

տարակում և գրական կապերւ 

Հր. Աճաոյանի անվան լեզվի ինստիտուտը հետազոտական աշխատանքներ է կատարել 

նվիրված հայերենի զարգացման օրինաչափություններին՝ կապված հայկական սոցիալիստական 
աՂգի զարգացման հետ, բառարանագիտության և բառագիտության, հայոց լեզվի պատ մ ւււթյան, 

հայկական բարբառների ուսումնասիրության պրոբլեմների ուղղությամբէ 

Զեկուցողը վերլուծելով արվեստի ինստիտուտի կատարած աշխատանքները, նշեց, որ հայ 

արվեստագետների ուսումնասիրությունները նվիրված են եղել երաժշտության, ճարտարապե-

տության, թատրոնի, կինոյի, կերպարվեստի և կիրառական արվեստի, շեքսպիրագիտության և 

մշակութային կապերի պրոբլեմներինւ 

Անդրադառնալով արևելագիտության, փիլիսոփայության և իրավունքի սեկտորների գոր-

ծունեությանը, ակադեմիկոս Ա. Ղարիբյանը նշեց, որ արևելագիտության սեկտորի գիտահետա-

զոտական աշխատանքի հիմնական ուղղությունը եղել Լ Մերձավոր և Միջին արևելքի ժողովուրդ֊ 

ների ազգային ֊աղա տա դրա կան շարժումների պատմության ուսումնասիրումը, ներքին և արտա-

քին քաղաքականության հարցերը, միջպետական հարաբերությունները այդ երկրների միջև, 

զարգացող երկրների տնտեսական պրոբլեմները, գաղափարական հոսանքները և ազգային հարցը 

Մերձավոր և Միջին արևելքի երկրներում, Օսմանյան կայսրության պատմությունը XIX դարի և 

XX դարի ժամանակակից Թուրքիայում և այլ հարցերը: 

Փիլիսոփայության և իրավունքի սեկտորը հաշվետու տարում ավարտել Է հետևյալ թեմաները-

ТԳիտակցական սկզբունքի դերը կոմունիստական հասարակական հարաբերությունների կազմա-

վորման պրոցեսումа, «Վահրամ Ռաբունոլ փիլիսոփայությունըа, вՍոցիալիզմի զարգացման 

դիալեկտի կան 1), ոՆահապետ Ռուսին յանի փիլիսոփայական և հասարակական- քաղաքական հա-

յացքները», ՀՀայկական պետության տնտես ական ֊կազմ ակերս/ակ ան գործունեության հիմնական 

պրոբլեմները արդի փուլում» և այլն ւ 

Ժողովում ելույթներով հանդես եկան ՀՍՍՀ ԳԱ թղթակից-անդամ Մ. Հասրաթյանը, ակադե-

միկոս Կ. Մելի ք-Օհ անջան յանը, ՀՍՍՀ ԳԱ թղթակից ֊ան դա մ Վ. Կ. Չալոյանը, գրականության 

ինստիտուտի դիրեկտոր, բանասիրական գիտությունների թեկնածու Վ. Ս. Նալբանդյանը, ՀՍՍՀ 

ԳԱ ակադեմիկոս Ա. Ռ. Հովհաննիսյանը, տնտեսագիտության ինստիտուտի բաժնի վարիչ Շ. Մ ար-

դար, յանը.I 

Գրեթե բոլոր ելույթ ունեցողները արդարացիորեն քննադատեցին հասարակական գիտու-

թյունների բաժանմունքի բյուրոյին ՝և նրա ղեկավարությանը գիտական հիմնարկների հետ ան-

բավարար կապ պահպանելու, հայագիտության կարևորագույն պրոբլեմները գիտական շրջանա-

ռության մեջ դնելու համար գիտահետազոտական ինստիտուտներին անհրաժեշտ օգնություն ու 

ղեկավարություն ցույց չտալու, հանրապետության մյուս հասարակական գիտությունների հիմ-

նարկների հետ անբավարար կապ պահպանելու համարւ 

— Հաշվետու տարում,— իր ելույթում ասաց ՀՍՍՀ ԳԱ թղթակից-անդամ Մ. Հասրաթյանը 

մեր գիտական հիմնարկները չեն զգացել հասարակական գիտությունների բաժանմունքի ղեկա-

վարությունըէ Բաժանմունքի հիմնական հարցերից մեկը հայագիտությունն Է, սակայն այս բնա-

գավառում ունենք շատ թերություններւ Անհրաժեշտ Է մոբիլիզացնել համապատասխան գիտական 

ինստիտուտներին՝ հնագիտական, ազգագրական, բանահյուսական հարուստ նյութեր հավա-

քելու և գիտական շրջանառության մեջ դնելու համարւ 

Ակադեմիկոս Կ. Մելիք-Օհանջանյանը խոսելով բաժանմունքի անբավարար գործունեության 

մասին, նշեց, որ գիտական կարևոր հարցեր չեն քննարկվել բաժանմունքի բյուրոյում, բա-

ժանմունքը սերտ կապի մեջ չէ Երևանի համալսարանի հետւ 

1 



104 

հոսելով հայագիտական շատ հարցերի թերի լուսաբանման մասին, ՀՍՍՀ ԳԱ թղթակից-

անդամ Վ. Կ. Չալոյանը իր ելույթում նշեց, որ Մոսկվայում և արտասահմանում հայագիտության 

վերաբերյալ հրատարակվում են աշխատություններ, որտեղ սխալ են մեկնաբանվում հայագի-

տության հարցերը, բայց մենք անհրաժեշտ վերաբերմունք չենք ցույց տալիս ղրանց նկատմամբ, 

հաճախ որոշ ոչ ճշմարիտ մ եկն ա բանված հարցեր մնում են աո անց գիտական վերլուծմանւ 

— Ակադեմիայի ինստիտուտները ըստ կատեգորիաների բաժանելը,— իր ելույթում ասաց 

գրականության ինստիտուտի դիրեկտոր Վ. Նալբանդյանը,— արդարացի դժգոհություն է առա-

ջացնում գիտական աշխատողների մեջ։ ժամանակն է վերջ տալ ոչնչով չար դա բացված ա 1Դ 

բաժանմանը և հավասար պայմաններ ստեղծել բոլոր գիտական հիմնարկների համարւ 

Ա. ՄԱԴԱՂՅԱՆ 


